

**APLIKASI MODEL DISCOVERY LEARNING KANGGO  
NUMUWUHKEN RASA HOYONG TERANG SARTA  
KENGING DIAJAR SISWAN DINA TEMA  
ENDAHNA KEBERSAMAAN**

**(Panalungtikan Tindakan kelas di Kelas IV Jati Mekar SD Kecamatan  
Sakola Kabupatén Bandung Kulon Cipeundeuy)**

ku  
**Siti Anisa**  
**NPM 145060085**

**RINGKESAN**

Ulikan ieu boga tujuan pikeun ngokolakeun panasaran jeung learning hasil tina siswa kelas kaopat SDN Jati Mekar Cipeundeuy Kacamatan Bandung Kulon Kabupatén Subtheme Nation Tunggal Ika Budaya. panalungtikan tindakan kelas dilakukeun dina Jati Mekar SD Sakola kelas kaopat. Kasang tukang tina ieu panalungtikan mibanda kaayaan murid di kelas kaopat SDN Jati Mekar teu kritis dina pembelajaran sabab guru sering nganggo ceramah konvensional, bari jeung model Learning learning sejenna henteu utamana Discovery dilaksanakan katos. Ulikan ieu ngagunakeun Kelas Action Research (PTK) ku maké sistem diwangun siklus tina tata, palaksanaan, observasi, analisis jeung réfléksi. Ulikan ieu dipigawé dina tilu siklus. Dina unggal siklus kagiatan pembelajaran dilumangsungkeun ku nerapkeun modél Papanggih Learning nu diwangun ku lima hambalan: 1. watesan nu Masalah, 2. dirumuskeun respon samentara (hipotesis), 3. Test Jawab saheulaanan, 4. Conclusions pikaresepeun, 5. Nerapkeun Kacindekan jeung generalisasi. téhnik evaluasi dipaké dina pangajaran ieu teh test rékayasa sarta non-tés. tés mékanis nangtukeun hasil pikeun siswa jeung téhnik non-tés diajar pikeun nangtukeun kagiatan Papanggih pangajaran siswa jeung piara ngarasa panasaran murid. Hasil némbongkeun yén pamakéan sahiji modél Papanggih Learning pikeun ngokolakeun panasaran jeung learning hasil mahasiswa ti siklus kahiji ka siklus katilu. Dina siklus mimiti nilai average diala ku siswa 44,73%, anu nilai rata-rata nu ngarasa panasaran murid ku 64,1% jeung dina siklus II dina nilai average diala ku siswa 63,15%, anu nilai average ngarasa panasaran ku siswa, nu 70,7 jeung mahasiswa siklus katilu nilai nu diala ku 89,47%, nu ngarasa panasaran rata nilai diala murid amounted ka 73,8%, ieu nunjukkeun yen paningkatan ngarasa panasaran jeung hasil diajar siswa tina siklus kahiji ka siklus katilu dumasar kana tahap ngolah data bisa piara rasa panasaran jeung learning hasil tina siswa kelas kaopat SDN Jati Mekar Cipeundeuy Kacamatan Kabupaten Kulon Bandung.

Kecap Pamageuh: *Papanggih Learning*, ngarasa panasaran jeung hasil pembelajaran murid.